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ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO PROJEDNÁNÍ  

K  NÁVRHU PLÁNU OBLASTI POVODÍ DYJE  

A  

POSOUZENÍ JEHO VLIV Ů NA ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ  
 

Datum konání: 3. června 2009 od 13,00 hod. 

 

Místo konání: zasedací místnost 7A,  budova Krajského úřadu Jihomoravského kraje, Žerotínovo 
nám. 3/5, Brno 

 

Účastníci jednání:  39 (konkrétní údaje viz prezenční listina) 

 

Program:  

- Zahájení 

- Informace o procesu plánování v oblasti vod, shrnutí dosavadních prací, výsledky analýz                         
a hodnocení vod, představení programu opatření, další postup dopracování a schvalování POP Dyje 

- Informace o procesu SEA vyhodnocení POP Dyje 

- Diskuze, shrnutí, závěr 

 

Jednání zahájila Ing. Bc. Anna Hubáčková, vedoucí odboru životního prostředí Krajského úřadu JMK. 
Přivítala přítomné. Uvedla také, že část území Jihomoravského kraje, která spadá do oblasti povodí 
Moravy bude součástí veřejného projednání, které se bude konat 10.6.2009 ve Zlíně. Následně předala 
slovo Ing. Rimmelovi. 

Ing. Vladimír Rimmel, z Regionálního centra EIA s.r.o. (zpracovatel SEA vyhodnocení) moderoval celé 
veřejné projednání. Seznámil všechny s účelem jednání a konkrétním programem odpoledne.  

Následovaly úvodní informace k Návrhu Plánu oblasti povodí, které uvedl Dr. Ing. Antonín Tůma, 
(ředitel pro správu povodí Povodí Moravy, s.p.). Informace se týkaly plánování v oblasti povodí vod. 
Zdůraznil co se v POP nevyskytuje – plány na výstavbu přehrad. Plány neobsahují návrh výstavby žádné 
vodní nádrže. Budoucí ochrana vhodných území je řešena mimo POP. POP v České republice obsahují 
navíc, proti ostatním evropským státům, protipovodňovou ochranu. Tím již nyní částečně naplňují 
povinnosti, které vyplývají z evropské směrnice 2007/60/EC, o vyhodnocování a zvládání povodňových 
rizik. Dále také poděkoval všem spolupořizovatelům a pracovníkům za spolupráci a harmonizaci prací, 
která byla nutná ke splnění všech požadavků. 

Na jeho vystoupení navázal Ing. Miroslav Foltýn , z Povodí Moravy, s.p., který vystoupil  
se svou prezentací k Návrhu POP Dyje. Seznámil všechny s procesem plánování v oblasti vod a s jeho 
strukturou. Následovalo detailní představení jednotlivých kapitol POP Dyje (popis oblasti povodí, užívání 
vod, stav a ochrana vodních útvarů, ochrana před povodněmi, návrhy opatření a jejich ekonomická 
analýza). Závěrem shrnul časový plán dalších činností v procesu pořizování a schvalování POP Dyje.  

Poté Ing. Petra Bestová, zástupce Regionálního centra EIA s.r.o., přednesla informace  
o procesu SEA vyhodnocení POP Dyje. Představila konkrétní SEA tým, který se podílel  
na jednotlivých částech SEA vyhodnocení, metodiku hodnocení, stanovení návrhu kritérií, zapojení 
veřejnosti i samotné závěry SEA vyhodnocení. 
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Po skončení bloku prezentací uvedl Ing. Rimmel diskuzi. 

Jako první se s připomínkou přihlásil Ing. Jaroslav Vorálek z Vodárenské akciové společnosti, a. s. 
Brno. Ocenil, že POP Dyje podrobně zmapoval bodové zdroje znečištění vod. Dále přednesl svůj názor, 
že POP nesplňují účel – zlepšování vody v tocích z hlediska vypouštění vod. Zdůraznil, aby byly také 
více sledovány průmyslové zdroje znečištění. Chybí  hodnotící systém dopadů, některá opatření jsou 
navržena neefektivně a jiná opatření nejsou navržena vůbec.  

Na připomínku reagoval Dr. Tůma, který uvedl, že zpracování POP bylo vázáno platnou legislativou               
a také jednotným postupem hodnocení a metodikami. Bohužel některé prováděcí předpisy ve 
vodohospodářské oblasti nebyly dosud schváleny. 

Ing. Roman Hanák, Pöyry Environment a.s, doplnil, že listy jednotlivých opatření byly neustále 
aktualizovány a splňují legislativní a metodické požadavky. 

Další dotaz měl Mgr. Lukáš Krej čí, z Unie pro řeku Moravu, který chtěl vědět, do kdy je možné poslat 
své připomínky k návrhu koncepce.  

Dotaz zodpověděla Ing. Bestová citací §10f zákona č.100/2001 Sb., že „každý může zaslat své písemné 
vyjádření k návrhu koncepce příslušnému úřadu nejpozději do 5 dnů ode dne konání veřejného 
projednání…“. 

S posledním dotazem se přihlásil Ing. Roman Klecker, z KÚ JMK-OŽP, který se týkal na jednání 
rozdávaného informačního materiálu (brožury) Plánování v oblasti vod 2008, konkrétně uvedeného 
opatření zvýšení retence na soutoku Moravy a Dyje.  

Na dotaz reagoval Ing. Foltýn s vysvětlením, že se jedná o dlouhodobě připravovaná protipovodňová 
opatření, zejména možnosti posílit kapacity stávajících technických děl - suchých poldrů na soutoku Dyje 
a Moravy, aby lépe plnily funkci protipovodňové ochrany. 

Závěrem Ing. Rimmel poděkoval všem zúčastněným za účast i dotazy, sdělil kontaktní adresu pro 
posílání případných připomínek a ukončil veřejné projednání. 

 

 

Zapsala: Ing. Petra Bestová, v Ostravě dne 5.6. 2009 

 

Příloha: Prezenční listina 
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